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 § 1 

Val av justerare  
 

Beslut 
Rådet utser Britt-Marie Karlsson att tillsammans med ordföranden Stefan 

Mattsson justera dagens protokoll.  

 

 

 § 2 

Dagordningen fastställs 
Rådet fastställer dagordningen med tillägg under punkt 9, ”Övriga 

frågor”. 
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 § 3 

Föregående protokoll 
Rådet godkänner protokoll nr 1/2012 som läggs till handlingarna. 

 

 § 4 

Inkomna skrivelser och protokoll 
Följande inkomna skrivelser och protokoll anmäls och läggs till 

handlingarna: 

 

 Protokoll 1/2012 från kommunstyrelsens råd 

 Protokoll 2/2012 från kommunstyrelsens råd 

 Protokoll 11/2011 från trafik- och renhållningsnämndens och 

Stockholms stads parkerings AB:s råd 

 Protokoll 1/2012 från trafik- och renhållningsnämndens och 

Stockholms stads parkerings AB:s råd 

 Protokoll 3/2012 från trafik- och renhållningsnämndens och 

Stockholms stads parkerings AB:s råd 

 Protokoll 1/2012 från stadsbyggnadsnämndens och 

exploateringsnämndens råd 

 Minnesanteckningar från gemensamt möte om avfallshanteringen i 

Stockholms stad 

 

 § 5 

Inkomna remisser till rådets ansvarsnämnder 
Förteckning över inkomna remisser till rådets ansvarsnämnder anmäls och 

läggs till handlingarna: 

 

 Remiss av Havs- och vattenmyndighetens föreskrifter och allmänna 

råd om badvatten 

 Remiss om att utveckla en Stockholmsmodell för trädvärdering 

 Remiss av skrivelse (15/11) om redovisning av uppdrag och 

kostnader vid tillämpning av stadens klotterpolicy 

 Remiss om förslag till Europaparlamentets och rådets direktiv om 

ändring av direktiven 2000/60/EG och 2008/105/EG vad gäller 

prioriterade ämnen på vattenpolitikens område  

 Remissen rörande genomförande av industriutsläppsdirektivet och 

Betänkandet Bättre miljö - minskade utsläpp (SOU 2011:86) 

 Remissen rörande Djurskyddsutredningens betänkande - Ny 

djurskyddslag (SOU 2011:75) 

 Remissen om Motion (2012:4) om program för gröna skyskrapor i 

Stockholm 

 Remissen rörande åtgärdsprogram för att klara 
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miljökvalitetsnormerna för kvävedioxid och PM10 i Stockholms 

län 

 § 6 

Ärenden tagna på delegation 
 

Inga ärenden att anmäla 

 

 § 7 

Underlag till budget för fastighetsnämnden 2013 och 

inriktning för 2014 och 2015 
Föredragande: Johan Nilsson, verksamhetscontroller vid 

fastighetskontoret 

 
Johan Nilsson beskriver kortfattat flerårsbudgetens syfte och upplägg. I 

flerårsbudgeten berättar nämnden om kommande satsningar samt 

identifierar problem och möjligheter under de kommande åren.  

 

Johan Nilsson berättar om fastighetskontorets strategiarbete. Johan 

berättar att nytt för i år är att framtidsstrategin är framtagen i tre steg. I de 

två första stegen formulerades vision och framtidsidéer. I det tredje steget 

har fastighetskontoret frågat sig vad som måste göras idag för att de 

långsiktiga visionerna ska nås. 

 

Johan Nilsson beskriver de huvudsakliga satsningar som flerårsbudgeten 

innehåller. 

 

Rådet undrar om det finns ett över- eller underskott av kontorslokaler i 

staden. Johan svarar att andelen vakanta lokaler är liten och att det snarare 

råder underskott än överskott. 

 

Johan Nilsson berättar om de tillgänglighetssatsningar som flerårs-

budgeten innehåller, bland annat satsas nära tio miljoner per år på direkta 

tillgänglighetsåtgärder. I den summan inkluderas inte de åtgärder som 

redan görs inom befintliga projekt. Johan berättar om några av de 

tillgänglighetsprojekt som planeras under det kommande året, bland annat 

installation av nya hörslingor i Bolindersalen, Tekniska Nämndhuset, 

tillgänglighetsanpassning av Medeltidsmuseet, Stadion, samt av 

rådssalens läktare i stadshuset. 

 

Rådet uttrycker önskemål om att få ta del av en mer detaljerad lista över 

fastighetskontorets kommande tillgänglighetsprojekt. Fastighetskontoret 

ska återkomma i frågan. 
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 § 8 

Bevakningslistan 
 

Rådet konstaterar att det inte finns något nytt att rapportera angående 

punkterna på rådets bevakningslista. Samtliga punkter kvarstår. 

 

 § 9 

Övriga frågor 
 

Rådet har inför dagens möte tagit del av information från projektansvarig 

Daniel Öhman angående den pågående ombyggnaden och renoveringen 

av Hötorgshallen. Rådet konstaterar att det vore intressant för rådet att 

gemensamt besöka den ombyggda hallen. Rådets sekreterare uppdras att 

undersöka om det är möjligt. 

 

 § 10 

Åtgärdsprogram för luft 2012 
Föredragande: Gunnar Söderholm 

 

Gunnar Söderholm berättar för rådet om det förslag till nytt 

åtgärdsprogram för förbättrad luftkvalitet som Länsstyrelsen i Stockholms 

län tagit fram. Det finns tolv miljökvalitetsnormer för luft, åtgärds-

programmet tar sikte på två av dem, kvävedioxider och partiklar (PM10). 

 

Höga värden av kvävedioxider behöver inte vara farligt i sig men kan ses 

som en indikator på förekomsten även av andra partiklar som är skadliga 

för till exempel personer med hjärt- och kärlsjukdomar eller som har 

astmabesvär. Jämfört med de dygnsmedelvärden för kvävedioxid som 

uppmättes för tio år sedan har det skett en förbättring, trots detta uppfylls 

fortfarande inte de nationella målen om frisk luft. 

 

Gunnar Söderholm beskriver de åtgärder för att minska kvävedioxidhalten 

som föreslås i åtgärdsprogrammet. Bland annat föreslås höjd eller 

differentierad trängselskatt där avgiften kan variera beroende på 

fordonstyp eller efter fordonets ålder. Dessutom diskuteras införandet av 

miljözoner även för lätta fordon. 

 

Gunnar Söderholm visar att sett till årsmedelvärdet uppnås miljökvalitets-

normen för PM10, däremot uppfylls inte miljökvalitetsmålet om ”frisk 

luft”. Gunnar Söderholm berättar att mätningar visar att dubbdäcks-
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förbudet har haft effekt. Gunnar berättar om de åtgärder för att minska 

PM10 som diskuteras i åtgärdsprogrammet, bland annat höjd eller 

differentierad trängselskatt, en särskild dubbdäcksavgift, användning av 

ny städteknik samt minskad sandning. 

 

Gunnar Söderholm sammanfattar stadens synpunkter på åtgärds-

programmet. Staden anser bland annat att det krävs fortsatta utredningar, 

att staten har ett huvudansvar för frågan samt att det är viktigt att åtgärder 

på statlig nivå inte motverkar stadens arbete i frågan. Staden konstaterar 

vidare att det är viktigt att programmet är tydligt formulerat, inte minst för 

att programmet ska vara förutsägbart för väghållare och allmänhet. 

Dessutom anser staden att åtgärdsprogrammet bör omprövas tidigare än 

om de sex år som nu föreslås. 

 

Gunnar Söderholm poängterar avslutningsvis att Stockholm har bra luft 

och att miljökvalitetsnormerna enbart överskrids på en liten andel av 

stadens alla gator. Gunnar framhåller också att ett minskat dubbdäcks-

användande har fler fördelar än enbart renare luft. Minskat dubbdäcks-

användande bidrar dessutom till mindre behov av vägunderhåll samt till 

minskad bullernivå. 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Ingrid Mårtenson 


